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Protokół 5/2021 

z posiedzenia Komisji Porządku Publicznego 

w dniu 26 maja 2021 roku 

 

 

WAK.0012.3.5.2021 

 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

 

Posiedzenie Komisji odbyło się w trybie zdalnym. Przewodniczący Komisji Pan Piotr 

Choroś otworzył posiedzenie, witając członków Komisji i obecnych gości. Lista obecności 

radnych i gości na posiedzeniu stanowi załącznik Nr 1 i Nr 2 do niniejszego protokołu.  

 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Informacja Powiatowej Inspekcji Sanitarnej w sprawie aktualnej sytuacji związanej 

z przygotowaniem i funkcjonowaniem plaż i kąpielisk w powiecie.  

4. Miejsca osuwisk oraz tereny zagrożone ruchami masowymi ziemi na terenie powiatu 

legionowskiego. 

5. Zaopiniowanie projektów uchwał będących w kompetencji komisji. 

6. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 

7. Wolne wnioski. 

8. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Do przedstawionego porządku obrad nie zgłoszono żadnych uwag – został przyjęty do 

dalszego procedowania jednogłośnie stosunkiem głosów: 

9 głosów za, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących. 

 

3. Informacja Powiatowej Inspekcji Sanitarnej w sprawie aktualnej sytuacji 

związanej z przygotowaniem i funkcjonowaniem plaż i kąpielisk w powiecie.  

  Przewodniczący Komisji oddał głos Pani Sylwii Patejuk – Dyrektor Powiatowej Stacji 

Sanitarno-Epidemiologicznej w Legionowie.  

Pani Sylwia Patejuk poinformowała, że w tym roku w Powiecie Legionowskim 

zorganizowano trzy miejsca takie jak plaża i kąpielisko. Są to: 

 dzika plaża w Nieporęcie administrowana przez Centrum Rekreacji Nieporęt. Sezon 

kąpielowy będzie trwał od 19 czerwca do 31 sierpnia. Pierwsze badanie wody będzie 

wykonywane 14 czerwca.  

 plaża miejska w Serocku administrowana przez Urząd Gminy Serock. Sezon 

kąpielowy będzie trwał od 29 czerwca do 31 sierpnia. Pierwsze badanie wody 

zaplanowano na 21 czerwca.  

 kąpielisko w Wieliszewie przy ul. 600-lecia, które jest administrowane przez Urząd 

Gminy Wieliszew. Stacja ma informacje, iż takie miejsce będzie funkcjonowało 

natomiast nie ma jeszcze informacji w jakim okresie.  

Woda w powiatowych kąpieliskach w ciągu ostatnich pięciu lat uzyskała ocenę jakości 

doskonałą. Charakteryzuje się tym, że nie występują w niej zanieczyszczenia 

mikrobiologiczne, natomiast występuje zakwit sinic. Jego wystąpienie uzależnione jest od 

warunków atmosferycznych.  

W tym roku, podobnie jak w latach poprzednich, będzie prowadzony serwis kąpieliskowy, 

administrowany przez Główny Inspektorat Sanitarny. Będzie można na nim zasięgnąć 
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informacji odnośnie powiatowych kąpielisk, ale także kąpielisk z całego kraju. Będzie 

można dowiedzieć się w jakich godzinach będą otwarte plaże, jaka jest jakość wody, czy 

kąpielisko jest unieruchomione i z jakiego powodu. Aktywność kąpielisk jest uzależniona 

od sytuacji związanej z pandemią COVID oraz warunków atmosferycznych. Na chwilę 

obecną wydaje się, że w tym roku obiektów sezonowych będzie więcej niż w roku ubiegłym. 

W tej chwili jest zatwierdzonych 50 obiektów stałych oraz 11 obiektów sezonowych,  

a drugie tyle oczekuje na zatwierdzenie. Największa aktywność w tym zakresie będzie na 

początku czerwca. Jeśli pogoda w lecie dopisze, a sytuacja epidemiologiczna w kraju nie 

pogorszy się, to atrakcje nad zalewem będą porównywalne do tych sprzed czasu epidemii.  

Ponadto Pani Sylwia Patejuk poinformowała, że Stacja bierze udział w programie 

„Bezpieczne jezioro”, które prowadzi wspólnie z policją. Program ma wymiar weekendowy, 

od sezonu letniego będzie prowadzony również w dni powszednie. Będą podejmowana 

działania interwencyjne, kontrole profilaktyczne.  

Stacja przygotowuje się również do nadzoru nad wypoczynkiem dzieci i młodzieży. 

Przygotowywane są materiały edukacyjne, aby te działania nadzorcze połączyć również  

z promocją zdrowia – zdrowego odżywiania, zdrowia psychicznego.  

Pan Piotr Choroś podziękował Pani Dyrektor za przedstawienie informacji i wyraził nadzieje, 

że aktywność nad zalewem będzie porównywalna do lat poprzednich, albo większa. Może 

to świadczyć o powrocie do normalności.    

 

4. Miejsca osuwisk oraz tereny zagrożone ruchami masowymi ziemi na terenie 

powiatu legionowskiego. 

  Przewodniczący Komisji oddał głos Panu Hubertowi Macioch – Kierownikowi 

Referatu Zarządzania Środowiskiem.  

Pan Hubert Macioch poinformował, że zostało sporządzone opracowanie w zakresie ruchów 

i osuwisk przez specjalistów z Państwowego Instytutu Geologicznego na podstawie 

przepisów Prawa ochrony środowiska. Na terenie Powiatu Legionowskiego nie ma realnego 

zagrożenia ruchami masowymi ziemi. Są udokumentowane 34 osuwiska, 16 terenów 

zagrożonych ruchami masowymi, z czego co najmniej raz w roku powinny być w terenie 

sprawdzane dwa osuwiska, na terenie Gminy Serock przy skarpie rzeki Narew oraz w Dębe. 

W ubiegłym roku poczyniono oględziny tych miejsc z geologiem powiatowym. 

Wystosowano również prośby do właścicieli nieruchomości, na których znajdują się 

osuwiska, iż w przypadku gdyby coś się działo, to żeby zgłaszali informacje do Starostwa.  

Od lat nic się na tych terenach nie wydarzyło. Nie widać tąpnięć, czy osunięć tych gruntów. 

W tym roku także planowane jest przeprowadzenie wizyt kontrolnych. Planowane jest, aby 

wszystkie osuwiska i tereny zagrożone osunięciem na terenie Powiatu Legionowskiego 

skontrolować, pomimo tego, że nie ma takiego nakazu. Niektóre tereny są trudno 

dostępne, ale w planach jest obejrzenie tych miejsc.  

Pan Hubert Macioch powiedział, że opracowanie w zakresie ruchów i osuwisk, które jest 

dostępne na stronie internetowej, zostało również umieszczone w Biuletynie Informacji 

Publicznej Powiatu Legionowskiego. Można się z nim zapoznać. Są tam zamieszone mapy, 

które można obejrzeć. Opracowanie ma szczególne znaczenie przy planowaniu 

przestrzennym. Jak wiadomo coraz więcej terenów jest przeznaczanych pod budownictwo. 

Nie ma przeciwskazań by budować na terenie, który jest zagrożony osunięciem, ale to 

wymaga odpowiednich badań geologicznych i podjęcia działań, które zabezpieczą dany 

teren. 

Z pytaniem do Kierownika Referatu Zarządzania Środowiskiem zwrócił się radny Piotr 

Choroś. Zapytał, gdzie dokładnie znajduje się osuwisko na terenie Dębe.  

Pan Hubert Macioch poinformował, że jest to posesja niedaleko granicy z Gminą 

Pomiechówek. Jeśli od zapory w Dębem skręci się na Pomiechówek w lewo, to dojeżdża się 

do granicy Powiatu Legionowskiego. Jest to na wysokości nr 75. Działka 199/40 oraz 

199/66 w Dębe. Drugie osuwisko na terenie Gminy Serock znajduje się na wysokości hotelu 

Pan Tadeusz. Są to działki o numerach 68, 69 i 70. Jest to obręb 18 miasta Serock.   

Z pytaniem zwrócił się radny Mirosław Kado. Zapytał, czy chodzi o nabrzeża rzeki Narew. 

Pan Hubert Macioch potwierdził, że najwięcej osuwisk występuje w starorzeczu Wisły  
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i wzdłuż Narwi. Są to obszary, które raczej nie będą zabudowywane. Wszystkie osuwiska 

były oglądane przez specjalistów.  

Pan Mirosław Kado zapytał jeszcze o skarpę od strony rzeki na terenie szkoły w Serocku. 

Po jednej z zeszłorocznych ulew było ryzyko, że dojdzie do osunięcie. Radny zapytał, czy 

ta skarpa jest na chwilę obecną bezpieczna?  

Kierownik Referatu Zarządzania Środowiskiem odpowiedział, że przy szkole podstawowej 

w Serocku na ul. Zdrojowej są dwa osuwiska, ale przy samej szkole nie ma. Skarpa nie 

została objęta w opracowaniu. Nikt nie zgłaszał, że tam taki problem powstaje. Należy 

zobaczyć teren z geologiem powiatowym. Pan Hubert Macioch zapewnił, że w najbliższym 

czasie odbędą się oględziny tego miejsca.    

 

5. Zaopiniowanie projektów uchwał będących w kompetencji komisji.  

 

  Pani Katarzyna Rembelska przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian planu 

budżetu na 2021 rok. Poinformowała, iż w ramach kompetencji komisji zmiana dotyczy 

bezpieczeństwa publicznego i ochrony przeciwpożarowej. Wprowadzono do planu 

wydatków kwotę w wysokości 30.000,00 zł na pomoc finansową, w formie dotacji celowej 

dla Powiatu Nowodworskiego, z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu sprzętu 

medycznego niezbędnego w czasie pandemii COVID-19 na potrzeby Nowodworskiego 

Centrum Medycznego w Nowym Dworze Mazowieckim.  

W związku z brakiem pytań przystąpiono do głosowania w sprawie pozytywnego 

zaopiniowania projektu uchwały. Wynik głosowania: 

 

  9 głosów za, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących. 

 

Skarbnik Powiatu Legionowskiego przedstawiła projekt uchwały w sprawie udzielenia przez 

Powiat Legionowski w 2021 roku pomocy finansowej dla Powiatu Nowodworskiego na rzecz 

Nowodworskiego Centrum Medycznego. Zgodnie z wymogami Ustawy o finansach 

publicznych pomoc może być udzielana między jednostkami samorządu terytorialnego na 

podstawie odrębnej uchwały stąd przedmiotowa uchwała. Gminy z Powiatu Legionowskiego 

również wspierają szpital. Gmina Legionowo przekazuje pomoc w wysokości 50.000,00 zł 

natomiast pozostałe gminy w granicach 20.000,00-25.000,00 zł. W 2020 roku  1766 osób 

z terenu Powiatu Legionowskiego skorzystało z usług szpitala w Nowym Dworze 

Mazowieckim.      

Przystąpiono do głosowania w sprawie pozytywnego zaopiniowania projektu uchwały. 

Wynik głosowania: 

 

  9 głosów za, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących. 

 

Pani Katarzyna Rembelska omówiła projekt uchwały dotyczący ustalenia stawek opłat za 

usunięcie pojazdu z drogi i jego parkowanie na parkingu strzeżonym oraz wysokości stawek 

w przypadku odstąpienia od wykonywania dyspozycji usunięcia pojazdu. W związku z tym, 

że Ustawa prawo o ruchu drogowym została znowelizowana, poszerzył się katalog 

pojazdów podlegających usunięciu. Dopisano hulajnogę elektryczną lub urządzenie 

transportu osobistego, w związku z tym rady powiatów zostały zobowiązane do podjęcia 

nowych uchwał w tym zakresie, po wejściu w życie przepisów ustawy zmieniającej, to jest 

po 20 maja 2021 roku. W uchwale tej przedstawione są wysokości opłat za usunięcie 

jednego pojazdu, jak i za każdą rozpoczętą dobę parkowania. Są to stawki określone 

ustawowo. Z tym zadaniem wiążą się również koszty po stronie Powiatu za 

przetrzymywanie tych pojazdów. Szacowany roczny koszt tego zadania to 115.600,00 zł, 

a szacowane dochody na rok 2021 to ponad 72.000 zł.        

W związku z brakiem pytań przystąpiono do głosowania w sprawie pozytywnego 

zaopiniowania projektu uchwały. Wynik głosowania: 

 

  9 głosów za, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących. 
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6. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 

 

  Do protokołu nie zgłoszono żadnych uwag. Protokół nr 4/2021 z posiedzenia Komisji 

Porządku Publicznego w dniu 21 kwietnia 2021 r. został przyjęty następującym podziałem 

głosów:  

 

  9 głosów za, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących. 

 

    

7. Wolne wnioski. 

 

  Pan Piotr Choroś poinformował, że udzielona została odpowiedź mailowa Panu 

Mirosławowi Kado na pytanie zadane na poprzednim posiedzeniu Komisji.  

 

 

8. Zamknięcie posiedzenia.  

 

 Posiedzenie Komisji zamknął Przewodniczący Piotr Choroś.  

                  

 

 

 

 

Przewodniczący  

Komisji Porządku Publicznego 

         

        Piotr Choroś 

 

 

 

Protokół sporządziła: 
Karolina Juźwik 


